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FACULTEIT DER RECHTSGELEERDHEID  
van de Universiteit Leiden 

 
 Concept-VERSLAG  

 
van de openbare vergadering van het faculteitsbestuur met de faculteitsraad van 

 
27 november 2023 

 
Behoudens goedkeuring van de raad 
 

Aanwezig: 
Van de faculteitsraad: 
Namens de LSP-fractie: 
 
 
 
Namens de PP-fractie: 
 
 
 
Namens de fractie LVS: 
 
 
Namens de fractie Onafhankelijken: 
 
 
Namens de fractie ONS Leiden: 

 
 
dhr. F. Kuiper   
mw. H. Hilberink 
mw. I. van der Valk  
  
mw. C.G.M. van der Tol  
dhr. R. Becker RA  
mw. mr. E. Drommel  
 
mw. M. Zomerdijk  
mw. E. Wiggers  
 
mw. dr. C. Rose  
dhr. mr. dr. G. Molier   
 
mw. C. Zengerink  
mw. R. Gooijer 

 
Van het faculteitsbestuur: 

 
mw. prof. mr. dr. drs. W.S.R. Stoter (Voorzitter / Decaan a.i.) 
dhr. prof. dr. mr. J.A. Adriaanse (Vice-decaan Onderwijs a.i.)  
mw. prof. dr. J. Ubink (Vice-decaan Onderzoek a.i.) 
dhr. drs. G.J. Boshuizen RC (Directeur Bedrijfsvoering a.i.) 
mw. H. Saberi (Assessor) 
 

Van het faculteitsbureau: 
 
 
 

mw. V.C. Versluis-Blankestijn (Bestuurssecretaris) 
dhr. drs. N.J.C. van de Ven (Hoofd Onderwijs- en Studentzaken) 
mw. drs. M. Langeler-Hollebeek (Notulist) 

Afwezig: 
Van de faculteitsraad: 
 

 
dhr. dr. T.L.M. Verdoes (Onafhankelijken) 
mw. mr. L. Hartman-Ohnesorge (PP) 
mw. mr. dr. M. Samadi (PP) 
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1.  Opening en vaststelling van de agenda 
De Voorzitter opent de vergadering om 10.34 uur en heet allen van harte welkom met in het bijzonder mr. 
Roel Becker, promovendus bij de afdeling Staats -en Bestuursrecht; hij stelt zich kort voor. Op de publieke 5 
tribune is mw. Loes van der Hulst (instituutscoördinator van het Instituut voor Fiscale en Economische 
Vakken en onderwijscoördinator bij de afdeling Economie) aanwezig. Professor Bastiaan Rijpkema is 
aanwezig voor punt 4a: Update Kernvisie.  
  
 10 
2. Vaststelling verslagen van de vorige vergadering: 30 oktober 2023 
  Ter besluitvorming 
Redactioneel:  
 Besloten verslag: bij regel 40: LVS fractie moet zijn Onafhankelijken fractie.   
 Openbaar verslag:  15 
* mw. Van der Tol (PP) meldt dat zij wel aanwezig was bij de vorige vergadering.  
* mw. Van der Valk (LSP) merkt op dat zij bij de vergadering van 25 september wel aanwezig was.  
* dhr. Kuiper (LSP) merkt op dat zijn naam niet goed gespeld is: Kuijper moet zijn Kuiper.  
* Ter hoogte van regel 85 meldt Vice Decaan Onderzoek, bij het onderwerp Stimuleringsgelden, de volgende 
aanpassing te doen; de alinea wordt als volgt gewijzigd in: Voor dit en volgend jaar is nog niet helemaal 20 
duidelijk hoe de financiële situatie eruit ziet. Om niet achteraf het financiële plaatje bij te hoeven stellen, 
wordt de komende tijd de verdeling grondig doorgesproken met de WD’s en afdelingshoofden. Tijdens de 
onderwijsverdeling in het voorjaar 2024 kan dan op de nieuwe wijze worden ingezet voor 2024-2025. Voor 
wat betreft de startersbeurzen: de volgende ronde wordt binnenkort besproken. Er wordt gekeken of er 
kleine aanpassingen gemaakt moeten worden. 25 
 
Vervolgens worden beide verslagen vastgesteld. 
 
 
3.  Aanmelding punten voor de rondvraag  30 
Er zijn geen punten voor de rondvraag.  
 
 
4. Onderwijs 
 Ter informatie 35 
a. Update Kernvisie  
Vice-Decaan Onderwijs a.i. meldt dat de wetenschappelijke directeuren eruit zijn gekomen: er is een 
oplossing voor het 10ECTS-vraagstuk van de kernvisie. Dit geeft een nieuw ontwerp van het curriculum. De 
oplossing wordt dus breed gedragen door de WD’s en omarmd door het Faculteitsbestuur a.i. De 
procesbegeleiding hiervan is door de Vice Decaan Onderwijs a.i. samen met professor Rijpkema gedaan. Zij 40 
zijn erg blij dat er tot een goede oplossing gekomen is. In de huidige notitie zit nog wel complexiteit met 
name als het gaat om de doorrekeningen. Hedenochtend is de Faculteitsraad goed geïnformeerd over 
voorgaande in een speciaal georganiseerde informatiesessie, dit ook naar aanleiding van het verzoek van 
de FR in de laatste overlegvergadering. Professor Rijpkema meldt dat Hoofd Onderwijs- en Studentzaken en 
hijzelf dadelijk een gesprek hebben met het Cleveringa-instituut over alle onderdelen van de ondersteuning 45 
en allerlei onderwijsinfrastructurele vragen rondom het ontwerp dat er ligt. Vervolgens benadrukt professor 
Rijpkema dat er samen met de instituten uitgekomen is om tot een oplossing te komen inzake het 10ECTS-
vraagstuk, waar er zowel vernieuwing in het programma gebracht wordt en tegelijkertijd ook de gevolgen c.q. 
de impact van de verandering zo goed en evenwichtig mogelijk verdeeld wordt over de verschillende 
instituten en waar mogelijk ook nog gedempt wordt. De uitgangspunten (10ECTS oplossing; vernieuwing 50 
brengen en gevolgen zo goed mogelijk verdelen en waar mogelijk dempen) heeft men steeds voor ogen 
gehouden.  
LVS fractie vraagt of alle implementaties nog steeds in 2025 zullen plaatsvinden; het nieuw ontwerp van het 
programma valt daar ook onder.  
Professor Rijpkema antwoordt dat zoals de plannen er nu liggen voor het 10ECTS vraagstuk, het nieuw 55 
ontwerp voor het curriculum, de implementatie in september 2025 van start gaat. Jaar 2 zal dan in 
september 2026 geïmplementeerd worden enz. Implementatie vindt dus gefaseerd plaats.  
PP fractie vraagt o.a. of er al meer nieuws is over de commissie toetsing. Professor Rijpkema meldt dat over 
dit punt de Taskforce graag op een ander moment met de FR in gesprek gaat. Hier zal dan ook een aparte 
notitie voor worden voorbereid met een plan van aanpak. Het betreft hier de implementatie van 2024 en gaat 60 
o.a. over de genomen maatregelen, zoals het studierendement of verbeteringen aan vakken, 
proeftuinen/pilots enzovoort. 
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Onafhankelijken fractie: Voorzitter (mr. dr. Molier) van de FR merkt op dat zowel vanuit de studenten als 
vanuit de medewerkers er zeer positief gereageerd is. De voorzitter van de FR is zeer onder de indruk over 
de ingewikkelde puzzel wat tot een goed einde is gebracht; er vindt nu echt een curriculumherziening plaats. 
Zo ook de twee elementen van techniek en imperical legal studies wordt goed in de verf gezet. De voorzitter 
van de FR spreekt namens de Faculteitsraad haar complimenten uit richting de Taskforce. Hij merkt nog wel 
op dat september 2025 ver weg lijkt, maar best wel snel nadert. Nogmaals, de FR-voorzitter vindt het een 
indrukwekkende herziening. Vice Decaan Onderwijs a.i. spreekt zijn dank uit en zegt dat de Raad op de 
hoogte gehouden zal worden en ook indien nodig om advies gevraagd zal worden; zeker om het geheel tot 
een succes te maken. PP fractie vindt het fijn dat het op schrift is gesteld; veel dank daarvoor en hoopt dat 
dit ook in de toekomst zo blijft (het op papier zetten). Hierdoor kan ook makkelijker gereageerd worden door 
eenieder en is het totaalplaatje ook duidelijker. Vice Decaan Onderwijs a.i. antwoordt dat hij bewust is dat op 
schriftstelling voor eenieder meer helderheid schept, maar dat dit soms in een beginfase lastig is om nog te 
doen: ruis moet namelijk voorkomen worden.  
LVS fractie heeft de informatiesessie van hedenochtend ook als zeer fijn en nuttig ervaren en spreekt ook 
complimenten uit. Professor Rijpkema zegt dat het plan van aanpak nog op papier wordt gezet en dat deze 
gedeeld wordt met de FR, voordat het nieuwe curriculum er is in 2025. Daarna zal er over deze plan van 65 
aanpak een informatiesessie georganiseerd worden, aldus professor Rijpkema. PP fractie geeft een punt ter 
overweging om het proces nog transparanter te laten verlopen en dat is om de informatiesessie openbaar te 
maken. Vice Decaan Onderwijs a.i. deelt deze mening. Hoofd Onderwijs- en Studentzaken voegt nog toe dat 
m.b.t. de minoren de implementatie pas in het vijfde semester zal plaatsvinden, te weten in 2027. Voorzitter 
dankt de Taskforce voor al het werk en merkt op dat het fijn is dat de Raad positief is. Faculteitsraad heeft 70 
unaniem positief gestemd over de schriftelijke notitie omtrent de kernvisie. In de openbare vergaderingen zal 
dit aan de orde komen.  
 
 
 75 
5. Onderzoek 
 Ter informatie 
a. Update Stimuleringsgelden 
Vice Decaan Onderzoek a.i. meldt dat afgelopen zondag de allerlaatste versie over het beleid m.b.t. 
verdeling, toepassing en verslaglegging omtrent Stimuleringsbeurzen 2024-2030, met een paar kleine 80 
tekstuele wijzigingen, is toegezonden aan de FR. De middelen voor de stimuleringsbeurzen worden verdeeld 
over de afdelingen op basis van eerste geldstroom onderwijs, zoals weergegeven in BOOM. De beschikbare 
middelen maken een extra onderzoeksopslag van 15% op eerste geldstroomonderwijs mogelijk; dit zorgt 
ervoor dat de afdelingen meer ruimte krijgen waarvoor plannen gemaakt kunnen worden binnen de 
afdelingen. Naar aanleiding hiervan merkt Vice Decaan Onderzoek a.i. op dat als een afdeling nu een 85 
redelijk beeld heeft over de financiële situatie tot 2030, dat op basis daarvan gekeken kan worden hoe de 
onderzoeksgelden gebruikt kunnen worden binnen de afdeling. Onafhankelijke fractie merkt op content te 
zijn met de zeer gedetailleerde uiteenzetting in de beknopte notitie; dit schept helderheid voor eenieder. Vice 
Decaan Onderzoek a.i. benadrukt dat er bij de afdelingsvoorzitters nog wel vragen zijn over hoe e.e.a. te 
implementeren. Haar voorstel aan de Raad is om deze notitie nu aan te nemen en meldt dat er begin 90 
volgend jaar een informatiebijeenkomst over stimuleringsgelden georganiseerd zal worden voor de 
afdelingsvoorzitters/besturen om over de uitvoering en details te praten. Zo ook is het belangrijk om de 
diversiteit van de afdelingen niet uit het oog te verliezen. Onafhankelijken fractie vraagt of de medewerkers 
dit (de 2 pagina’s) ook te zien krijgen. Vice Decaan Onderzoek a.i. vindt het een prima idee dat dit gedeeld 
wordt. Een van de kleine aanpassen is dat iedereen aan de beurt moet komen maar dat er geen hard recht 95 
komt van individuele medewerkers op een precies beursbedrag, aldus Vice Decaan Onderzoek a.i.  
Voorzitter dankt Vice Decaan Onderzoek a.i. voor de voorbereidingen en concludeert dat de FR akkoord is 
met het op deze manier uitzetten van de gelden en dat er voor de toekomst gemonitord zal blijven worden.  
 
 100 
6. Organisatie 
 Ter informatie 
a. Update toegang KOG 
Directeur Bedrijfsvoering a.i. meldt dat het tonen van de LU-card om het KOG binnen te komen vooralsnog 
gehandhaafd blijft; het beleid is daarin ongewijzigd. Faculteitsbestuur a.i. is nog in afwachting van het besluit 105 
vanuit het CvB of er toegangspoortjes zullen komen of niet. Uitgangspunt is om de huidige controle uit te 
voeren op een zodanige zorgvuldige manier, dat zo min mogelijk mensen er last van hebben. LSP fractie 
merkt op dat de huidige situatie voor studenten toch lastig blijft en er ook bij sommige studenten onbegrip is 
als zij hun LU-card vergeten zijn met als gevolg het KOG niet in komen en geen college kunnen volgen, 
aangezien de reden voor hen niet helder is, waarom voornoemde maatregel er is namelijk. PP fractie merkt 110 
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nog op dat er nogal rigide met de maatregel wordt omgegaan; studenten die een afspraak hebben met een 
docent en de LU-card vergeten zijn, mogen toch niet naar binnen. PP fractie vraagt hier aandacht voor. 
Directeur Bedrijfsvoering a.i. antwoordt dat bij de beveiliging en portiers nogmaals benadrukt zal worden om 
controles genuanceerd uit te voeren. PP fractie: punt van overweging om als je meerdere mensen hebt 
aangemeld, die druppelsgewijs binnenkomen (je blijft lopen om hen op te halen) om hen gewoon door te 115 
laten lopen, na zich te hebben geïdentificeerd, want tenslotte zijn al deze mensen aangemeld. Directeur 
Bedrijfsvoering a.i. zal dit punt meenemen in de overweging en is ook van mening dat hier minder rigide mee 
moet worden omgegaan. PP fractie doet de suggestie, om als iemand de LU-Card vergeten is, om niet de 
beveiliger, maar de portier de uiteindelijke afweging te laten maken of die persoon wel of niet naar binnen 
mag. Ook deze suggestie zal worden meegenomen, aldus Directeur Bedrijfsvoering a.i. Voorzitter meldt dat 120 
zij vorige week een dagje heeft meegelopen en zij  hierdoor een goed beeld heeft gekregen van hoe de 
situatie bij de ingang is en kan zijn: LU-card controle blijft een punt van aandacht.  
PP fractie merkt op dat toch wel belangrijk is  om opener te communiceren en om aan te geven waarom dit 
beleid (LU-card controle bij de ingang) er is; het wordt namelijk een ‘wandelgangenverhaal’ als openheid 
ontbreekt. Directeur Bedrijfsvoering a.i. antwoordt dat ook dit punt meegenomen zal worden in de 125 
overwegingen; waarom is deze maatregel genomen. Procescommunicatie is belangrijk, aldus Voorzitter en 
er wordt nagedacht over berichtgeving in de nieuwsbrief, mede ook naar aanleiding van de bevindingen van 
de Raad. De Teamleider Communicatie (Jikke van der Putte) is aanwezig en Voorzitter zegt dat het de 
aandacht en zorg heeft.  
 130 
 
7a. Mededelingen / Rondvraag  
a.  – Benoemingen - VERTROUWELIJK 
Dit agendapunt wordt behandeld in het besloten deel van de vergadering. 
 135 
 
8. Rondvraag 
LSP fractie meldt dat op de website de namen van de docent- en studentegeledingen van de vorige 
raadsleden nog vermeld staan. Dit moet nog aangepast worden; de bestuurssecretaris zal hiervoor 
zorgdragen.  140 
 
Assessor meldt dat zij de assessor law instagram pagina nieuw leven in heeft geblazen. Zij doet het verzoek 
aan eenieder om deze te volgen. Via dit kanaal wil zij studenten en medewerkers informeren wat er speelt 
binnen de faculteit, zo ook als het gaat om de FR verkiezingen. Zij vraagt aan de Raad ideeën te melden 
aan haar. LVS fractie is enthousiast over deze manier van communiceren, aangezien geconstateerd is, dat 145 
toch veel studenten niet eens weten dat er een Faculteitsraad bestaat. Via instagram kan de FR meer 
zichtbaar worden.  
 
Voorzitter sluit het openbare gedeelte van de vergadering om 11:12 uur en dankt de Faculteitsraad.  


